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§ 1 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Anmälningar KSAU 2019-02-05 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

SKL´s Arbetsmarknads- och 
Näringslivsdagarna 2019 14-15 mars 
Sista anmälningsdag 28 februari 

 

Mötesplats Storsthlm 21 mars 2019 
Avbokning senast 19 februari 

 

SKL´s Arbetsgivarforum 2019 16-17 maj 
Sista anmälningsdag 12 april 

 

SKL´s Mötesplats Samhällsbyggande 17–
18 juni 2019 
Sista anmälningsdag 17 maj 

 

SKL´s Inbjudan till nätverk för 
förtroendevalda intresserade av att 
utveckla och systematisera 
medborgardialog och samverkan med 
civilsamhället.  
Sista anmälningsdag 15 april 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 19:02, Arbetsgivardeklaration på 
individnivå 

 

Cirkulär 19:01, Prolongering av 
notkopieringsavtal 2019 

 

Övrigt 
 

Protokoll Käppalaförbundets fullmäktige 
2018-12-18 

 

Protokollsutdrag Huddinge, reviderad 
förbundsordning SBFF 

 

Information om uppstartskonferens 
VärNa, gällande projekt Hälsofrämjande 
etablering  
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Underlag för lokal beredning inför Vårljus 
årsstämma 2019-05-08 

 

Styrelseprotokoll Vårljus 2018-12-05  
 
- - - - - 
  



 
7 (44) 

 5 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 2 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Ärende 
 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2019-02-05 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslut om certifikatupplåning 
2018-12-20 – 2019-03-20 
KFKS 2018/185 
 

Maria Andersson, finanschef 2018-12-18 

Fastställande av 
kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
personalhandlingar 
KFKS 2018/1070 
 

Ingrid Mohlin, enhetschef 
kontaktcenter 

2018-12-20 

Beslut om certifikatupplåning 
2019-01-18 – 2019-04-18 
KFKS 2018/826 
 

Maria Andersson, finanschef 2019-01-16 

Deltagande i Mötesplats 
Storsthlm 21 mars 2019 
KFKS 2019/79 
 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2019-01-24 

Ändring av namn och ansvar 
inom serviceenheter 
KFKS 2018/1223 
 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-12-20 

Beslutsattestanter 2019 för 
kommunstyrelsen, 
finansförvaltning 
KFKS 2018/1045 
 

Eva Olin, ekonomidirektör 2019-01-16 

Beslutsattestanter 2019 för 
kommunstyrelsen, balanskonto 
KFKS 2018/1045 
 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2019-01-21 
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Beslutsattestanter 2019 för 
kommunstyrelsen, 
personalenheten 
KFKS 2018/1045 
 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2019-01-14 

Beslutsattestanter 2019 för 
kommunstyrelsen, 
redovisningsenheten 
KFKS 2018/1045 
 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2019-01-14 
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§ 3 KFKS 2019/76 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2020-2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1. Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2020-
2022.  
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott sammankallar 
till ett extra sammanträde den 26 november 2019 för hantering av internbudget för 
kommunstyrelsens verksamhetsområden, fastighet, exploatering, lantmäteri. 

Ärende 
Alla beslut med ekonomiska konsekvenser bereds i budgetprocessen. Syftet är att se 
helheten och prioritera mellan de olika verksamheterna när kommunen växer och 
resurserna är begränsade. Kommunens controllerenhet ansvarar för att samordna arbetet 
med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och aktiviteter inför 
kommunfullmäktiges beslut av mål och budget för perioden 2020-2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 11 januari 2019  

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att likvärdiga budgetberedningar för majoritet och 
opposition planeras in. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslagen från stadsledningskontoret och 
controllerenheten. 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbar yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande till protokollet: 
”Vänsterpartiets erfarenhet är att tjänstemännen är mindre tillgängliga för oppositionen när 
väl alliansbudgeten är klar. Vi vill att oppositionen ska ha tjänstemannastöd också i 
budgetprocessen och tycker att det är viktigt att vi kan läsa att det stödet finns i planen.” 
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Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
arbetstutskottsgrupp: 
”För att kunna göra ett så bra budgetförslag som möjligt är det viktigt att även 
oppositionen ges bra möjligheter och förutsättningar.” 
 
Mats Gerdau lämnade följande protokollsanteckning för Moderaternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Självklart ska alla partier få ekonomisk information av tjänstemännen och underlag för att 
kunna ta fram egna genomarbetade budgetalternativ. Vi tror dock inte formerna för hur 
detta ska ske behöver regleras i planen för budgetarbetet under året, vare sig för majoritet 
eller minoritetspartier. Det blir information på KSAU och KS vid flera tillfällen, både med 
ekonomiska rapporter för 2019, ramar för 2020, en ekonomisk långtidsprognos samt 
sammanställning av nämndernas olika budgetyttranden.” 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2019/65 

Exemplifiering av firmatecknare 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 
• Stadsdirektör Lena Dahlstedt  
• Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman  
• Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell  
• Ekonomidirektör Eva Olin  
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius  
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson  
• Personaldirektör Elisabeth Carle  
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe  
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson  
• Social- och äldredirektör Anne-Lie Söderlund  
• Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz  
• Stadsjurist Sidrah Schaider  
• Strategi- och förnyelsedirektör tillika kommunikationsdirektör och biträdande 
stadsdirektör Klara Palmberg Broryd  
• Utbildningsdirektör Susanne Nord  

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslås att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från controllerenheten den 21 januari 2019 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2018/451 

Revisionsrapport 6/2018 - Intern kontroll kopplat till 
räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nummer 6/2018 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att 
bedöma om kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna. 
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna lämnar rekommendationer 
i syfte att förstärka den interna kontrollen. Rekommendationerna lämnas bland annat kring 
manuellt registrerade lönetransaktioner, aktivering av pågående projekt och attest av 
leverantörsfakturor. 
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll. Sammantaget kan sägas 
att kommunstyrelsen har vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från redovisningsenheten den 15 januari 2019 
Förslag till yttrande 
Revisionsskrivelse  
Revisionsrapport nr 6/2018 - intern kontroll kollat till räkenskaperna 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med redovisningsenhetens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) och Khashayar Farmanbar (S) lämnade följande 
protokollsanteckning: 
”Vänsterpartiet tycker att kommunen i sitt yttrande över revisionsrapport nr 6/2018 borde 
svara bättre på rekommendationen som görs under punkten 6.2 Förtroendekänsliga 
kostnader. Revisorerna har återkommit flera gånger över tid med likartad kritik. När man 
skriver att kommunen ska fortsätta stärka rutinerna så är det lätt hänt att uppfatta det som 
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att kommunen anser sig i princip redan uppfylla tidigare rekommendationer. Vi tycker att 
man skulle kunna uttrycka en ambition att man ska se till att kommunen stärker rutinerna 
till revisorernas belåtenhet till nästa år. Ett sätt att göra det är att ha en dialog med 
revisorerna särskilt med anledning av denna rekommendation. Vi tror att kommunen skulle 
bli mindre sårbar för misstankar om oegentligheter om vi hade ett tydligare mål med att 
stärka rutinerna.” 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2018/1151 

Digitaliseringsstrategi 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet kompletteras med riktlinjer för rätt 
reglering och skydd av individens data och integritet, samt att skrivningarna om 
informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av användningen av 
individgenererade data uppnås, till kommunstyrelsens sammanträde den 18 februari 2019. 

Ärende 
Nacka kommuns ambition är att fortsatt vara bäst på att vara kommun och blev 2018 
utsedd till Årets superkommun. Nu prövas möjligheten att fördubbla tillväxttakten med 
bibehållen kvalitet utan att behöva växa kontorsorganisationen. I rapporten ”Organisera för 
tillväxt” (KFKS 2018/1182) som tagits fram under 2018 konstateras att en av faktorerna 
för att lyckas är en ”Kraftig ökning av digitaliserade tjänster och processer – kräver en initial 
investering, sammanhållen digitalisering och systemutveckling, och en ökad digital förmåga.” 
 
Nacka kommun har inom flera områden påbörjat arbetet med digitalisering, några nämnder 
har tagit spännande initiativ och på kort tid fått mycket att hända. Den föreslagna 
digitaliseringsstrategin ska möjliggöra att digitaliseringstakten kan öka och bli mer 
sammanhållen och kostnadseffektiv. Digitaliseringsstrategin ska vara styrande vid beslut 
och prioriteringar i Nacka kommuns digitaliseringsarbete. 
 
I strategin beskrivs fem strategiska inriktningar som avgörande för att lyckas med 
kommunens målsättning kring digitalisering:  

• Kundens behov styr vårt uppdrag 
• Vi sätter informationen i centrum 
• Vi utgår från en gemensam digital plattform 
• Vi möter framtiden med nyfikenhet, kreativitet och innovation 
• Vårt arbete med informationssäkerhet och IT-säkerhet inger förtroende 

Kommunstyrelsen har i sin roll att leda och samordna det övergripande ansvaret för den 
föreslagna digitaliseringsstrategin. Reglementet anger också att kommunstyrelsen har ansvar 
att vidta åtgärder för att nyttja de möjligheter till utveckling som digitaliseringen ger. 
Respektive nämnd har ansvar för att driva digitaliseringen inom sitt ansvarområde utifrån 
den föreslagna strategin. Under 2019 kommer kommunstyrelsen att få rapporter för hur 
det samlade arbetet fortlöper utifrån den föreslagna strategin. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten den 28 januari 2019 
Digitaliseringsstrategin, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet, till kommunstyrelsens sammanträde den 18 
februari 2019, kompletteras med riktlinjer för rätt reglering och skydd av individens data 
och integritet, samt att skrivningarna om informationsdelning kompletteras så att adekvat 
reglering av användningen av individgenererade data uppnås. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Det är glädjande att en digitaliseringsstrategi kommer fram och den innehåller flera viktiga 
delar. En del berör tillgängliggörande av kommunens data för allmänhet och fler parter. 
Detta kan precis som förslaget belyser öka innovationsgraden och leda till nya kvalitativa 
tjänster. Det bör förtydligas att det avser just kommunens ”öppna data”, samt att 
kommunens ska ständigt identifiera och utforma nya typer av öppna data. 
 
Den viktigaste resurs som kommunen hanterar i en digitaliserad miljö är data om sina 
användare, samt den data som användarna genererar. Med användare avses de som 
utnyttjar våra tjänster exempelvis elever, anhöriga, andra invånare och anställda. Den data 
som användarna genererar kan användas till att förbättra en del tjänster, vilket vi vill uppnå. 
Samtidigt kan datat användas av tredje part för att säljas till andra aktörer. Därför behövs 
reglering av hur våra leverantörer får samla in, lagra, samt använda data om våra användare, 
data som våra användare genererar, samt den kartläggning som sker av våra användare. 
Som exempel kan nämnas att MSB, Myndigheten för Skydd och Beredskap, konstaterade 
ovanligt hög datatrafik mellan Ryssland och Göteborgsområdet dagarna innan ett antal 
ungdomar startade bilbränder i anslutning till valet 2018. Även om sambandet mellan dessa 
två händelser naturligtvis inte är bevisat, illustrerar det väl risken med användningen av 
profildata. En sk ”targeting”, att rikta visst budskap till en specifik målgrupp, blir möjligt 
genom att individer kartläggs i detalj, sk ”data-mining”, varpå dessa användarprofiler säljs 
vidare.  
 
Kommunens tjänster kan vara den art att våra invånare inte skulle ha något annat val annat 
än att använda de. Exempelvis har våra elever inte möjlighet att avstå att använda de 
verktyg och digitaliserade tjänster som våra skolor erbjuder. Därmed skulle invånarna sakna 
till och med den teoretiska möjligheten att avstå från att bli utsatt för aggressiv data-mining. 
Därför måste kommunen i avtal och i systemdesign tydligt reglera vad tredje part kan göra 
med data som härrör från våra system och våra användare.” 
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Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande till protokollet: 
”Vänsterpartiet är glada för att KSAU beslutade att beakta S förslag på att hitta sätt att 
skydda den personliga integriteten när man avtalar med företag som levererar digitala 
plattformar där man samlar privat information om användare när användare inte har ett val 
att stå utanför, som t.ex. i en skola.” 
 
Vänsterpartiet anser att det är olämpligt att tala om kunder i denna strategi. Det som avses 
här är vad som kallas i kommunallagen för ”medlem i kommunen” och man tillhandahåller 
service till dessa, vi skulle kunna använda begreppet medborgare. 
 
Vi skulle också önska att man åtar sig att tillhandahålla service och information på annat 
sätt än digitalt för de medborgare som är förhindrade att ta till sig det digitalt. Det finns 
många skäl till att det kan vara otillgängligt för några. Vänsterpartiet anser att även om det 
är bra att fortsätta digitalisering och utveckla den så kommer det sannolikt alltid finnas ett 
visst behov av att vi kan tillhandahålla personlig service. 
 
Av detta förslag till strategi antar vi att det i dagsläget inte är aktuellt att använda den typen 
av robotar som har testats inom socialtjänsten på annat håll. Dessa test har kritiserats och 
det finns bedömningar att de inte är i enlighet med kommunallagen. Vi nämner detta nu för 
framtiden, så att om det skulle dyka upp intressanta sådana så bör vi iaktta försiktighet när 
vi undersöker om de är användbara.” 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2019/25 

SCB:s Medborgarundersökning 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2018 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden samt underliggande frågeområden ligger 
på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med de totalt 111 deltagande kommunerna i 
undersökningen. Nacka kommun är bland de tio procent bästa kommunerna när det gäller 
nöjdhet med kommunen som plats att bo och leva på (Nöjd-Region-Index) och nöjdhet 
med kommunens verksamheter (Nöjd-Medborgar-Index).  
 
De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och avlopp (betygsindex 
83), Rekommendation (betygsindex 79, det innebär att 67 procent av Nackaborna kan 
starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka) och Räddningstjänsten 
(betygsindex 78).  
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Trots ett lågt 
betygsindex (47) ligger Nacka ändå bättre till än de flesta andra deltagande kommuner 
(genomsnittsresultatet är 42).  
 
Jämfört med undersökningen 2017 kan förändringar som innefattar ett lägre betygsindex 
framförallt noteras i frågorna som rör förskolan, stöd för utsatta personer, miljöarbete, 
trygghet och information. Andra förändringar jämfört med 2017 innefattar bland annat ett 
högre betygsindex för frågorna som rör kontakt, påverkan och förtroende.  
 
1 600 personer i åldern 18–84 år har tillfrågats och totalt 589 personer svarade vilket 
motsvarar 37 procent. 2017 hade Nacka en svarsfrekvens på 35 procent. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 14 januari 2019 
Bilaga 1 Medborgarundersökning, tabeller och diagram 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten.  
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Protokollsanteckningar 
Emelie Norborg Friberg (S) lämnade följande protokollsanteckning för 
Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp: 
”Förskolans ras i medborgarundersökningen visar tydliga varningstecken på att kvaliteten 
inte är vad medborgarna önskar. Socialdemokraterna har i utbildningsnämnden och 
kommunfullmäktige länge påpekat att det finns ett behov av ökade resurser till förskolan. 
Framförallt så ser vi brister i personaltäthet och växande barngrupper. Under valrörelsen 
fick utbildningsnämnden ta del av en “hearing” med Förskoleupproret i Nacka. Där blev 
det tydligt att personalen har svårt att få vardagen att gå ihop. Att förskolorna tappar i 
medborgarundersökningen är inte förvånande, det är ett direkt resultat av resursbristen. 
Socialdemokraterna har föreslagit flertalet åtgärder för att stärka förskolorna i sin budget. 
Bland annat har vi föreslagit en genomlysning av barngruppernas storlek för att säkerställa 
att förskolorna kan tillgodose en god pedagogisk verksamhet och att vår personal i 
förskolan får ett bra utgångsläge för att utföra sitt jobb utan stress.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lämnade följande protokollsanteckning: 
”Undersökningens resultat är intressant och användbara. Dock bara till en viss del, 
försvarsfrekvensen 37% är låg. Vänsterpartiet tycker att man bör fundera på vilka de 63% 
är som inte svarat och vad de skulle kunnat svara.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
arbetsutskottsgrupp: 
”Det som är slående vid en första anblick av undersökningen är den låga svarsfrekvensen, 
vi tycker det är jätteviktigt att en noggrann bortfallsanalys görs och att man inför nästa 
undersökning ser över om man kan ändra metoden på något sätt för att få ökad andel 
svarande. SCB:s senaste medborgarundersökning från 2018 visar en stor skillnad i 
attityderna till Nacka bygger stad. En tredjedel av de svarande Nackaborna gav höga betyg 
medan en tredjedel gav låga betyg. Vad värre är att de positiva andelen har minskat medan 
de som gav låga betyg har ökat jämfört med tidigare undersökning. Samtidigt får 
kommunen låga siffror inom området Påverkan. Kan detta ha ett samband? Effekten av de 
eskalerande byggnationerna, trafikproblemen och hoten mot grönområden mm får fler att 
bli negativa också för att de upplever sig sakna inflytande över utvecklingen.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2019/12 

Lokala ordningsföreskrifter  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, med följande 
ändringar: att orden ”eller dålig framkomlighet” lägg till sist i stycke 4 på sidan 2, samt att  
rubriken på sidan 3 ändras från ”Nykterhet” till ”Förtäring av alkohol”. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att det på kommunens hemsida tydligt ska framgå var de 
lokala ordningsföreskrifterna gäller och kompletteras med information om var hundar får 
vistas och bada och var de inte får bada, dvs vad som anses vara en kommunal badplats. 

Ärende 
Nacka kommuns lokala ordningsföreskrifter reglerar ordning och säkerhet på offentlig 
plats. De lokala ordningsföreskrifterna ska vara ett levande dokument utifrån de behov 
som Nacka kommun har och behöver uppdateras med jämna mellanrum. Nuvarande lokala 
ordningsstadga är från 2001. 

Genomförande 

Vid uppdateringen har dokumentet justerats enlig följande principer. 
Språklig översyn genom klarspråksgranskning. 
Renodla dokumentets innehåll så att det endast är tillägg till ordningslagen. 
Rensa dokumentet från dubbelregleringar (i exempelvis miljöbalken) 
Anpassa ordningsföreskrifterna utifrån dagens behov. 

Följande ändringar har skett utifrån inkomna remissvar och juridisk granskning. 
Förtydligande av paragrafen om cykling i motionsspår. 
Justering av paragraferna kring det fria rummet under rubriken affischering och liknande 
Justering av texten under rubriken tältning. 
Justering av tidpunkten för att få ha hund på badplatser samt regleringen kring tikar. 
Förtydligande av vilka områden som omfattas av ordningsföreskrifterna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 11 december 2018 § 219 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig miljö den 20 november 2018 
Förslag på nya ordningsföreskrifter, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
Lokal ordningsföreskrift, remissversion, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
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Remissredogörelse, bilaga 3 till tjänsteskrivelsen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur och trafiknämnden den 11 december 2018, § 219  
Natur och trafiknämnden beslutade anta föreslagna lokala ordningsföreskrifter, samt 
föreslog kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att natur- och trafiknämndens förslag till lokala 
ordningsföreskrifter antas, med följande ändringar: 
 
1. Sidan 1, längst ned, görs följande tillägg: Passiv insamling av pengar (tiggeri) 
är förbjuden på följande platser (enligt bilaga 1 till protokollet): Björknäs Centrum, Ektorps 
Centrum, Fisksätra Centrum, Ica Maxi Skvaltan inkl återvinningsstation, Lidl Orminge, 
Nacka Forum, Orminge Centrum, Saltsjöbadens Centrum, Sickla köpkvarter, Älta Centrum 
samt återvinningsstationen vid Igelboda station. 
2. Sidan 2, stycke 4, läggs följande till sist: eller dålig framkomlighet.  
3. Sidan 3, rubriken ”Nykterhet” ändras till ”Förtäring av alkohol”. 
 
Mats Gerdau yrkade även att kommunstyrelsen beslutar att det på kommunens hemsida 
tydligt ska framgå var de lokala ordningsföreskrifterna gäller och kompletteras med 
information om var hundar får vistas och bada och var de inte får bada, dvs vad som anses 
vara en kommunal badplats. 
 
Gunilla Grudevall Steen (L), Linnea Strömberg (C), Karin Teljstedt (KD), Khashayar 
Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på punkten 1 i Mats Gerdaus 
yrkande samt instämde i Mats Gerdaus övriga yrkanden.  

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande avseende punkt 2 och 3. 
 
Arbetsutskottet avslog punkten 1 i Mats Gerdaus yrkande.  
 
Arbetsutskottet beslutade i övrigt i enlighet med Mats Gerdau yrkande avseende 
information på hemsidan. 

Reservationer 
Mats Gerdau (M) anmälde reservation för Moderaternas arbetsutskottsgrupp avseende 
punkt 1. 
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Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen (L) lämnade följande protokollsanteckning för Liberalernas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Tiggeri är ingen lösning på fattigdomen men lösningen ligger inte heller i att förbjuda 
tiggeri eller förbjuda människor att ge pengar. 
 
Under senare år har många fattiga EU-medborgare sökt sig till Sverige för att tigga. Tiggeri 
är inte lösningen på den sociala misären i fattiga länder. Inte heller är förbud mot tiggeri 
någon lösning på fattigdomen. 
 
Den fria rörligheten i EU ger alla rätt att besöka Sverige tillfälligt i tre månader, även utan 
att ha arbete här. Men svensk lag ska följas och ingen har rätt att slå upp boplatser var som 
helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark. Akut hjälp ska ges när det behövs, men 
inte på ett sätt som bidrar till att fler stannar i tiggeri. 
 
För tiggande EU-migranter finns den långsiktiga lösningen i länder som Rumänien och 
Bulgarien. Samtidigt måste problemet upp på EU-nivå. EU måste arbeta mer för att 
länderna fullt ut använder de EU-medel som faktiskt finns för att bekämpa fattigdom och 
utanförskap. Vidare måste EU:s granskning av medlemsstaterna stärkas så att sanktioner 
införs mot de som sviker EU:s grundläggande värden. 
 
Lagstiftningen mot utnyttjande måste skärpas! 
Det förekommer att tiggare utnyttjas och utsätts för både tvång och människohandel. Detta 
ska bekämpas som den brottslighet det är och lagskyddet ska vara starkt. 
 
Liberalerna säger bestämt nej till ett tiggeriförbud.” 
 
Karin Teljstedt (KD) och Anders Tiger (KD) lämnade följande protokollsanteckning för 
Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp: 
”Tiggeri är ovärdigt. 
I Sverige är vi rätt eniga om att ingen ska behöva lida nöd. Det ska finnas skyddsnät som 
fångar upp den som misslyckas eller drabbas. Ingen ska behöva slå sig hårt mot samhällets 
botten. Det ska finnas dämpare som mildrar fallet och sedan möjligheter till en andra och 
tredje chans.  
 
Nu har romernas inträde i det offentliga Sverige ruskat om det uppbyggda svenska 
välfärdssystemet och hela den svenska självbilden, att alla i Sverige ska ha rätt till ett gott 
liv. Att då förbjuda tiggeriet är lika verkningsfullt som att förbjuda att någon ska vara 
olycklig. Bilden är alldeles för komplex för att hanteras med förbud. 
 
Kristdemokraterna tar avstånd från detta förenklade sätt att hantera tiggerifrågan. Av 
följande skäl går vi emot ett tiggeriförbud: 
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• Ett förbud leder inte till, och är inte ens ett steg mot, förbättrade förhållanden för dem 
som tigger. Tvärtom, det försämrar. 
• Det finns säkert de som utnyttjas och exploateras av kriminella aktörer, men det är inte 
klarlagt i vilken utsträckning det är så. Det är långt ifrån säkert att ens merparten av 
tiggarna är det. 
• I debatten hänvisas till att tiggarna själva begår brott. Men det är onödigt att förbjuda det 
som är förbjudet. Det är till exempel brottsligt i hela EU att tvinga någon att tigga, och på 
flera håll också att tigga tillsammans med barn eller be om pengar på ett påträngande sätt. 
Förbud mot illegala bosättningar finns också. 
• Ett förbud riskerar att flytta runt tiggeriet snarare än att hindra det. 
• Ett förbud riskerar att förvärra den etniska diskrimineringen mot romer, och 
utanförskapet kan komma att förstärkas ytterligare. 
• Det är mer konstruktivt att fortsätta trycka på den rumänska staten att använda det stöd 
man får från EU till att stötta romernas egenförsörjning och integration i samhället. 
• Ett förbud riskerar snarare att göra samhället mer intolerant mot grupper som kan anses 
vara som avvikande, och att det blir mer accepterat att ta till förbud som en möjlighet att 
slippa se sociala problem. 
• Ett förbud riskerar att gå ut över rättigheten att be en annan människa om hjälp. Det blir 
konstigt att införa ett tiggeriförbud där man redan från början tvingas undanta vissa former 
av tiggeri. 
• Det finns, och kommer alltid att finnas, sådant som stör i vårt välordnade samhälle. Det 
är bättre att rätta till orsakerna till det som stör än att förbjuda det.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lämnade följande protokollsanteckning:  
”Vänsterpartiet är glada för att majoriteten i KSAU röstade ner förslag 1 i Moderaternas 
tilläggsförslag. Det finns många skäl att inte införa tiggeriförbud menar vi. Vi anser att man 
bör bedriva fattigdomsbekämpning snarare än att jaga fattiga som inte ser något alternativt 
sätt att försörja sig. Vi delar inte uppfattningen att tiggeriet skulle vara skälet till att tiggare 
inte kommer ur sin situation och kan hitta en försörjning. Vi skulle däremot välkomna en 
diskussion om vad kommunen skulle kunna göra istället.”  
 
Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
arbetsutskottsgrupp: 
”Nackalistan anser att om man vill bekämpa fattigdom och utsatthet så är tiggeriförbud fel 
väg att gå. De ordningsstörningar som ibland har rapporterats i samband med tiggeriet är 
sådant som i de flesta fall redan idag är förbjudet. Att som Moderaterna nu föreslår 
förbjuda passivt tiggande är att förbjuda att någon passivt sitter och ber om hjälp.  
Fattigdom, nöd och svält är något som vi måste kämpa emot på alla plan och där Sverige 
och EU spelar en väldigt viktig roll. Även ideella organisationer som t.ex. ”hjärta till hjärta” 
gör en stor insats för att komma år grundproblematiken med tiggare från andra EU-länder. 
Vi oroas för att ett tiggeriförbud skulle tvinga in dessa människor som redan idag är otroligt 
utsatta i en situation där de tvingas till kriminalitet och en ännu mer utsatt situation.” 
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Mats Gerdau lämnade följande protokollsanteckning för Moderaternas 
arbetstutskottsgrupp: 
”Man kan självklart inte förbjuda fattigdom eller hindra människor från att be om hjälp, 
men vi menar att tiggeriet snarare gör att människor fastnar i riktigt dåliga 
levnadsförhållanden och att man permanentar deras fattigdom. Tiggeri är vare sig ett 
värdigt sätt att leva eller en långsiktig väg ur fattigdom och utanförskap. 
 
Ett tiggeriförbud markerar att samhället inte godtar tiggeri som försörjning i Sverige och 
det skulle bidra till att stoppa det utnyttjande av utsatta människor som tiggeriet faktiskt 
innebär. Många av de tiggare som finns i Sverige styrs av kriminella aktörer som tjänar 
pengar på deras utsatthet. Tiggarna exploateras, de utsätts för våld och förnedring och 
kvinnorna tvingas inte sällan in i prostitution. Även i Nacka. Det är ett ovärdigt liv. Ren 
medmänsklighet kräver att vi kommer till rätta med den misär som tiggeriet för med sig.  
 
Genom att acceptera tiggeriet så omöjliggör samhället i praktiken för tiggarna att ta sig ur 
sin situation och till ett mer värdigt liv. Incitamenten att göra något annat är för små så 
länge tiggeriet är tillåtet. Vår grundläggande människosyn som moderater utgår från att 
människor har både förmåga och vilja att ta ansvar, ingen är förutbestämd till att behöva 
tigga. Därför behöver tiggeriet förbjudas. 
 
Utöver detta vet vi att tiggeriet för med sig illegala bosättningar i bl a parkeringsgarage i 
Orminge och Ektorp och vid Fisksätra skola och Järla skola med brandrisker, sanitära 
olägenheter och otrygga miljöer som följd. Flera av våra centrumägare och handlare vittnar 
om att deras kunder ofredas och känner sig otrygga av tiggeriet och på samma sätt 
förekommer att föräldrar inte vill låta sina barn gå och handla själva.  
 
Vi anser att det bästa vore ett nationellt förbud mot tiggeri. Eftersom problemen är 
nationella borde de också lösas på nationell nivå. Nuvarande vänsterregering förefaller 
dock inte intresserad av att lösa problemen och då är vi beredda att göra vad vi kan lokalt i 
Nacka. Det innebär förbud mot tiggeri på vissa platser runt centrumanläggningar och 
matbutiker. Tiggeriförbudet ska gälla tiggeriet som försörjning, inte insamling till ideella 
föreningar och inte heller om någon tillfälligtvis behöver be om hjälp om man tappat 
plånboken eller SL-kortet.   
 
Det behöver finnas verkliga skyddsnät som fångar upp dem som hamnar i social och 
ekonomisk utsatthet i respektive land. Det innebär att Sverige måste ställa tuffare krav på 
främst Rumänien och Bulgarien att hjälpa sina utsatta invånare, vilket också borde vara 
möjligt mot bakgrund av det omfattande stöd som dessa länder får inte minst via Sveriges 
EU-bidrag.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2019/90 

Utökad kommunal borgen Idunskolan 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på två miljoner 
kronor (2 000 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet är villkorat av att Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på lånebeloppet i 
fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen 
redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på stiftelsens totala banklån till 
kommunen.  

Ärende 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har inkommit med en ansökan om kommunal borgen. 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har byggt ut sina verksamhetslokaler och kommer år 
2020 erbjuda 290 barn utbildning och i åldershomogena klasser. Nacka kommun har 
tidigare beviljat kommunal borgen på 29 miljoner kronor för Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik. Amortering av de lånen pågår och följer den beslutade takten.  
 
Bedömningen är att Idunstiftelsen ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som 
långivare ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit stabil. Med en säkerhet 
i befintlig fastighet minimeras kommunens risk, därför föreslås att Idunstiftelsen lämnar 
pantbrev i de fastigheter som stiftelsen äger. Pantbreven ska uppgå till som lägst 
lånebeloppet som Idunstiftelsen lånar från extern långivare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 20 januari 2019 
Årsredovisning Idunstiftelsen, räkenskapsår 2017 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag.  
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2018/485 

Avtal och ansökan om varumärkesregistrering för 
Vercity 

Beslut 
Som ett led i den fortsatta utvecklingen av Vercity beslutar kommunstyrelsens arbetsutskott 
följande.  
 

1. Nacka kommun ingår samarbetsavtal för utveckling av Vercity. Strategi- och 
förnyelsedirektören ges rätt att ingå samarbetsavtalen för kommunens räkning. 
 

2. Nacka kommun ingår partneravtal med de som inom ramen för Vercity önskar 
delta i samarbetsplatsen Beyond. Enhetschef för förnyelseenheten eller 
motsvarande ges rätt att ingå partneravtalen för kommunens räkning.   
 

3. Nacka kommun ansöker om varumärkesregistrering i möjliga varumärkesklasser 
hos Patent- och registreringsverket för följande varumärken: 

- Vercity 
- Beyond 
- Stockholm School of learning 

 
Enhetschef för kommunikationsenheten ges rätt att underteckna och ge in ansökan 
samt företräda kommunen hos Patent- och registreringsverket i frågor kopplade till 
varumärkesregistreringen.  
 

Dessa beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärende 
Vercity är en framtida plats för lärande i Nacka som för närvarande bedrivs i tillfälliga 
lokaler i Nacka Forum sedan mars 2018. I majoritetsprogrammet för mandatperioden 
2019-2022 fastslås att fortsatta initiativ för att idén med Vercity, att etablera högre 
utbildning i ett nytt sammanhang, ska tas av Nacka kommun. Vercity är ett av de av 
kommunstyrelsen prioriterade projekt i mål och budget som tilldelats medel inom ramen 
för internbudgeten. För att kunna bedriva verksamheten på affärsmässig och 
konkurrensneutral grund och möjliggöra en medfinansiering från samarbetspartners 
behöver Nacka kommun teckna avtal med Vercity partners och partners i edtech huben 
Beyond. Kommunstyrelsen ingår därför samarbetsavtal och partneravtal för utveckling av 
Vercity. För att skydda det upparbetade värdet i Vercity och Beyond och för att driva 
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projekt Stockholm School of Learning beslutas även att en ansökan om registrering av 
varumärkena ges in till Patent- och registreringsverket.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 23 januari 2018 
Bilaga 1 Förslag samarbetsavtal 
Bilaga 2 Förslag partneravtal 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från förnyelseenheten. 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2019/74 

Dataskyddsombudets årsrapport 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2018.  

Ärende 
Dataskyddsförordningen trädde i kraft den 25 maj 2018 och innebär en rad förändringar 
för kommunens personuppgiftshantering. Samtliga nämnder i kommunen har utsett ett 
gemensamt dataskyddsombud. Dataskyddsombudets uppgift är att kontrollera att 
dataskyddsförordningen följs inom organisationen. 
 
Av dataskyddsombudets första årsrapport sammanställs 2018 års arbete med att 
implementera dataskyddsförordningen i organisationen. Av årsrapporten lyfts exempelvis 
vilka anpassningar verksamheterna gjort inför att dataskyddsförordningen skulle träda i 
kraft men även vilka de fortsatta utmaningarna är för verksamheterna. Dataskyddsombudet 
lyfter även vilka övergripande fokusområden som identifieras för 2019.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik-och kanslienheten den11 januari 2019 
Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2018 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från juridik-och 
kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2019/75 

Nominering av begravningsombud   

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige nominerar Elisabeth Därth till 
begravningsombud i Nacka kommun för åren 2019-2022.  

Ärende 
Ett begravningsombud granskar att huvudmännen inom Svenska kyrkan använder 
pengarna från begravningsavgiften på rätt sätt. Ombuden bevakar också rättigheterna för 
dem som inte tillhör Svenska kyrkan. 
 
Länsstyrelsen ska ge kommunen tillfälle att föreslå personer som är lämpliga för uppdraget 
som begravningsombud. Länsstyrelsen i Stockholms län har till och med 2018 förordnat 
Elisabeth Därth som begravningsombud i Nacka kommun. Inför att ett nytt beslut om 
förordnande ska ske för åren 2019-2022 efterfrågar länsstyrelsen en nominering från Nacka 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från juridik-och 
kanslienheten.  
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2017/1047 

Motion – Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadsparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 
Planeringen av stadsparkens utformning är under pågående utveckling. Stadsparken är idag 
i sin konceptform uppdelat i tre olika delar; Lugna parkdelen framför Stadshuset, 
Bergsparksdelen med naturlek och vidsträckta utsiktspunkter samt Aktivitetsdelen med den 
stora öppna ytan för blandade aktiviteter och upplevelser i nordväst. Utformningen av 
stadsparken är beroende av tidplanerna för stadsbyggnadsprojekten på Järlahöjden och de 
andra stora projekt som ansluter. Planprocessen påbörjas med den Lugna parkdelen under 
2019 - 2021 och därför finns inga möjligheter att kombinera invigningen av stadsparken 
med 100-årsjubileet av den kvinnliga rösträtten.  
 
I Nacka kommun ansvarar miljö- och stadsbyggnadsnämnden för namngivning och har 
tillsatt en namngrupp för beredning inför beslut. Förslagen i motionen föreslås därför 
lämnas över till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och att de i övrigt inte föranleder några 
ytterligare åtgärder. Den 22 maj 2018 beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att 
återremittera ärendet för komplettering med förslag till Stadshusparkens utformning. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 26 januari 2019 
Bilaga 1 Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 96 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 96 
Arbetsutskottet noterade att motionen innehöll flera bra förslag, men att alla inte 
kommenterades i förslaget till svar, bland annat om Stadshusparkens utformning. Ärendet 
återremitterades därför till stadsledningskontoret för komplettering med förslag till svar 
också på dessa. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från förnyelseenheten med ändringen 
att beslutet ska lyda ”att motionärernas förslag ska beaktas” istället för ” motionärernas 
förslag kan vara intressant att ta med”. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
  



 
32 (44) 

 5 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 14 KFKS 2018/1108 

Motion – Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samordnade åtgärder inom olika nämnders ansvarsområde till 
följd av ANDT-policyn (Alkohol, Narkotika, Dopning och Tobak) kommer igång. Enligt 
motionärerna behöver åtgärderna samordnas samt utformas så att de blir möjliga att 
utvärdera och att utvärderingen görs återkommande och redovisas i berörda nämnder.  
 
Kommunfullmäktige har pekat ut att uppföljningen av strategin ”Ett drogfritt Nacka för 
unga” är ett särskilt uppdrag som kommunstyrelsen får ansvar för under 2019. En 
samordningsansvarig direktör har utsetts och det finns även uttalade krav på hur uppdraget 
ska rapporteras löpande. Utifrån att ett flertal pågående insatser sker för att uppfylla 
ANDT-strategin bedöms förslagen i motionen redan vara uppfyllda.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 15 januari 2019 
Bilaga 1 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
Bilaga 2  Strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” 

Yrkanden 
Emelie Norborg Friberg (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Emelie Norborg Fribergs yrkande beslutade kommunstyrelsens 
arbetsutskott i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lämnade följande protokollsanteckning:  
”Vänsterpartiet välkomnar att kommunen intensifierar arbetet med ANDT-policyn. Vi ser 
fram emot att följa det arbetet. Dock saknar vi i KSAUs förslag till svar åtgärder som 
uppfyller motionens förslag att utforma åtgärder så att de blir möjliga att utvärdera och att 
regelbundet redovisa utvärderingar. Som vi anger i motionen är det svårt att bedöma om 
insatser är ändamålsenliga på de svar vi har fått när vi har ställt frågor.”  
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2018/1093 

Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunens beslutsunderlag kompletteras med hur besluten 
påverkar morgondagens barn, det vill säga även framtida generationer. 
 
Sedan några år tillbaka finns en fast rubrik i alla tjänsteskrivelser som avser konsekvenser 
för barn utifrån FN:s barnkonvention. Konventionen definierar barn som varje människa 
under 18 år. Det kan noteras att det inte finns något hinder mot att rubriken ”konsekvenser 
för barn” även tar sikte på kommande generationer av barn och unga. Det är däremot 
viktigt att konsekvenser för barn utgår från just barn och ungas perspektiv. Om ett beslut 
väntas påverka kommande generationer generellt, och då inte enbart barn och unga, så bör 
den aspekten redan idag framgå av ett väl utarbetat och allsidigt beslutsunderlag. Motionen 
kan därmed anses färdigbehandlad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
Bilaga 1 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mikael Carlssons yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Emelie Norborg Friberg (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Socialdemokraterna tycker att tanken är god eftersom vi bör ha ett långsiktigt och hållbart 
tänkande. Däremot så finns det mycket som talar för att det kan vara svårt att förutse de 
långsiktiga konsekvenserna utan att bli för godtyckligt.” 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2018/1110 

Motion – Systematiskt arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen kompletterar auktorisationsvillkoren för anordnare 
med krav på att de måste bedriva ett systematiskt arbete med diskrimineringsgrunderna. 
Motionärerna föreslår även att kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma riktlinjer för hur 
detta arbete ska redovisas/dokumenteras. 
 
I kommunens generella auktorisationsvillkor finns det redan idag förutsättningar att följa 
upp att anordnare följer relevant lagstiftning till exempel diskrimineringslagen. De generella 
auktorisationsvillkoren bedöms därför inte vara behov av komplettering utifrån 
motionärernas förslag. Kommunens kundval möjliggör en mångfald av anordnare och det 
måste få finns variationer om hur anordnare tar sig an det systematiska arbetet utifrån 
diskrimineringslagen. Respektive nämnd har ett ansvar för att utöva tillsyn eftersom de har 
bäst kännedom inom kundvalens ansvarsområden. Utifrån att kommunfullmäktige beslutat 
att nämnderna ansvarar för uppföljningen av kundvalen så finns inga skäl till att 
kommunstyrelsen antar specifika riktlinjer inom enskilda områden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 januari 2019 
Bilaga 1 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande till protokollet: 
”I Vänsterpartiets motion så anför vi att vi önskar att kommunen undersöker anordnares 
förutsättningar att följa diskrimineringslagen snarare än att det finns ett regelverk. Vi är ju 
nöjda med själva lagen. Vad vi tänkte med kraven vid auktorisation är att kommunen ska 
kunna avgöra att man anordnaren kan följa lagen, likt att vi ställer krav på att redovisa t.ex. 
andel utbildad personal så att man kan leva upp till andra lagar.”  
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2017/889 

Politikerinitiativ – Sveriges finaste vigselbevis 
Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1. Kommunstyrelsen noterar att kommunikationsenheten har fått i uppdrag att ta fram ett 
eller flera vigselbevis och att det därmed uppfyller intentionerna bakom politikerinitiativet. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
 
2. Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet i den del som avser att anlita en känd 
konstnär för att utforma ett nytt vigselbevis. 

Ärende 
Ett politikerinitiativ om att kommunen ska ta fram ett finare vigselbevis genom att anlita en 
känd konstnär har kommit in. Politikerinitiativet visar på att det finns behov av att se över 
utformningen av det vigselbevis som används i kommunen idag och att det med fördel kan 
förbättras. Kommunikationsenheten har med anledning av detta fått i uppdrag att ta fram 
ett eller flera förslag på vigselbevis. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 25 januari 2019 
Bilaga 1 Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Sidney Holm (MP) 
Bilaga 2 Nackas nuvarande vigselbevis 
Bilaga 3 Dokument med text från vigseln, Till minne av vigseln 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2018/enl. tabell 

Remiss av motioner från KF den 17 december 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 17 
december 2018 enligt tabell nedan.  

Ärende 
Motion D-nr Remitteras till Remisstid 

Motion – Förslag om en 
klimatsamordnare i Nacka 
Motion från Christina Ståldal m. fl. (NL) 
 

KFKS 
2018/1205 

KS KSMU 23 
april 2019 

Motion – Förebyggande arbete för 
personer med funktionsvariation 
Motion från Andreas Falk m.fl. (S) 
 

KFKS 
2018/1207 

SOCN KSAU 16 
april 2019 

Motion – Vätgasbilar i Nacka 
Motion från Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP)  
 

KFKS 
2018/1209 

KS KSSU 23 april 
2019 

Motion –  Klimatneutral betong 
Motion från Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 
 

KFKS 
2018/1210 

KS KSSU 21 maj 
2019 

Motion – Bonus-Malus-system i Nacka 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1211 

KS KSMU 11 
juni 2019 

Motion – Planering av fler bostäder för 
äldre i Nacka 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1212 

ÄLN, KS KSSU 23 april 
2019 

Motion – Kretsloppspark i Nacka 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1213 

NVOAAB & 
KS 

KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Miljöstyrning vid drift-, 
anläggnings- och investeringsstöd 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 

KFKS 
2018/1214 

FRN, KS  KSSU 21 maj 
2019 
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Motion – Krav vid upphandling av 
livsmedel 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1215 

KS KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Parkteaterns utbud till Nacka 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1216 

KUN KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Förslag för att hitta nya ytor i 
Nacka stad 
Motion från Sidney Holm m. fl. (MP) 
 

KFKS 
2018/1217 

KS KSSU 21 maj 
2019 

Handlingar i ärendet 
PM från juridik- och kanslienheten den 25 januari 2019 
Bilaga  motionerna 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och 
kanslienheten. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Vi noterar att hållbarhetsmotionerna hanteras av SLK samt av KS. Det blir så då Miljö- 
och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde inskränker sig till enbart myndighetsutövning 
när det gäller miljö. Natur- och trafiknämnden hanterar tekniska ärenden som skötsel av 
parker och naturreservat. I dagsläget saknar Nacka en politisk nämnd med tydligt ansvar 
för miljö- och hållbarhetsfrågor. Därför framförde vi i samtalen med majoriteten vid 
mandatperiodens start att vi vill se införandet av en miljönämnd för ekologi och 
hållbarhetsfrågor.” 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 KFKS 2019/enl. tabell 

Remiss av motioner från KF den 28 januari 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 28 
januari 2019 enligt tabell nedan.  

Ärende 
Motion D-nr Remitteras till Remisstid 

Motion - Förslag om p-bevakning (SD) 
Motion från Esa Örmä (SD) 

KFKS  
2019/93 

NTN KSAU 14 maj 
2019 

Motion - Tiggeriförbud i Nacka (SD) 
Motion från Esa Örmä m.fl. (SD) 
 

KFKS  
2019/95 

NTN KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Insynsplatser i 
kommunstyrelsen och nämnderna (SD) 
Motion från Leonid Yurkovskiy (SD) 
 

KFKS  
2019/96 

KS KSAU 19 
mars 2019 

Motion – Markanvisningstävling för 
plusenergihus (MP) 
Motion från Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 
 

KFKS 
2019/97 

KS KSSU 9 april 
2019 

Motion – Riktlinjer för privat biltvätt i 
Nacka (MP) 
Motion från Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 
 

KFKS  
2019/98 

MSN KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Våtmarker i Nacka(MP) 
Motion från Lisskulla Zayane och Ninni 
Lindberg (MP) 
 

KFKS  
2019/99 

NTN KSAU 14 maj 
2019 

Motion – Handlingsplan för 
självmordsprevention (S) 
Motion från Andreas Falk m.fl. (S) 

KFKS 
2019/100 

AFN, SOCN, 
UBN, KS, 
ÄLN 

KSAU 4 juni 
2019 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
PM från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019 
Bilaga motionerna 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och 
kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2018/86 

Motion – Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergqvist och Åsa Nyberg (SD)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Valnämnden beslutade den 12 mars 2018 att tillhandahålla valplank för affischering inför 
de allmänna valen den 9 september 2018. Beslutet var då att ge möjlighet för alla partier 
som var representerade i kommunfullmäktige att affischera på de affischtavlor som 
kommunen tillhandahöll på 21 platser i kommunen. Vid valnämndens sammanträde den 3 
december 2018 beslutades att kommunen fortsättningsvis inte ska tillhandahålla dessa 
valplank i framtida val. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019  
Motion – Affischering på valplank i Nacka av David Bergquist m fl (SD) 
Protokollsutdrag från valnämnden den 12 mars 2018 §4 
Protokollsutdrag från valnämnden den 3 december 2018 § 47 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbar s yrkande. 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar den övriga frågan till protokollet. 

Ärende 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, informerade arbetsutskottet om rutiner och 
regler för uthyrning av fritidslokaler för privatpersoner, och redogjorde för en händelse där 
det misstänkts att lokalerna använts i olagligt syfte. Han meddelade även att rutiner och 
villkor kommer att ses över av fritidsnämnden, samt att den aktuella händelsen är 
polisanmäld. 
 
- - - - - 
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